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PROTOKÓŁ NR L/2022 
 

z L sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 26 maja 2022 roku 

w Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1   

 
 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 33 radnych 
   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Otworzyła obrady L sesji Rady Miasta Gdańska. 
Powitała panią Prezydent Aleksandrę Dulkiewicz, zastępców prezydenta, urzędników 
oraz radnych. Złożyła wszystkim mamom serdeczne życzenia w dniu ich święta.  
 
Wpłynął wniosek od Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad            
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zakresu pomocy obywatelom 
Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa (druk 1297); 
pkt 4 ppkt 3A  NALEŻY ZWOŁAĆ KONWENT 
 
Głosowanie za włączeniem (druk 1297): 
 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

Będzie w pkt 4 ppkt 3A 
 
 

Wpłynął wniosek od Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
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Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 
2022 (druk 1298);   pkt  4 ppkt  4A NALEŻY ZWOŁAĆ KONWENT 

 
Głosowanie za włączeniem (druk 1298): 
 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

Będzie w pkt 4 ppkt 4A 
 
 
Wpłynęła autopoprawka do druku 1280, która jest w pkt 4, ppkt 7.  
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca powiedziała, że teraz będzie punkt drugi czyli komunikaty.  
 
 
 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Powiedziała, że zgodnie z przepisami statutów dzielnic zarząd danej dzielnicy składa 
Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska sprawozdanie z działalności za miniony rok. 
Takie sprawozdania złożyły zarządy dzielnic VII Dwór, Aniołki, Brzeźno, Chełm, Górki 
Zachodnie, Jasień, Kokoszki, Matarnia, Nowy – Port, Piecki Migowo, Orunia Górna, 
Gdańsk Południe, Orunia, Św. Wojciech, Lipce, Osowa, Rudniki, Siedlce, Suchanino, 
Wrzeszcz Dolny, Wrzeszcz Górny. Dodała, że jeżeli radni chcieliby się zapoznać             
z tymi sprawozdaniami to są one dostępne w biurze Rady Miasta Gdańska.  Wpłynęły 
również inne sprawozdania m.in. z realizacji programów współpracy miasta Gdańska 
z organizacjami pozarządowymi za 2021 rok, a także sprawozdanie z działalności 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2021- i tymi sprawozdaniami również 
można się zapoznać w sekretariacie Biura Rady Miasta. Przewodnicząca powiedziała, 
że do Rady Miasta Gdańska wpłynęła także informacja Prezydenta Miasta Gdańska    
o realizacji uchwał podjętych w 2021 roku i ta informacja również jest dostępna w 
biurze rady Miasta Gdańska. Przewodnicząca przypomniała o ważnej uroczystości dla 
Rady Miasta Gdańska, dziś zostanie podpisany i wysłany porządek obrad, a będzie to 
uroczysta sesja wręczenia Honorowych Medali Św. Wojciecha i Księcia Mściwoja II. 
Sesja odbędzie się 2 czerwca o godzinie 18 w Dworze Artusa. Przewodnicząca 
zaprosiła mieszkańców miasta Gdańska, a także radnych w najbliższą sobotę                  



3 
 

w godzinach od 10 do 14 będzie dzień otwarty Rady Miasta Gdańska. Zaplanowane 
jest mnóstwo atrakcji dla większych i mniejszych.  

KRYSTIAN KŁOS-Radny Koalicji Obywatelskiej  

Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG zapytał co było powodem wycofania 
druku numer 1294 dotyczący przyznawania dodatkowych środków finansowych na 
działania statutowe jednostek pomocniczych Miasta Gdańska.  

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Powiedziała, że zaraza zostanie ustalone z jakiego powodu druk został wycofany.  
 
Przewodnicząca oddała głos pani Prezydent Aleksandrze Dulkiewicz. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
Pani Prezydent powiedziała, że również przyłącza się do życzeń z okazji Dnia Matki 
dla wszystkich gdańskich mam. Prezydent przedstawiała bieżące informacje o życiu 
Gdańska. Gdańsk pomaga Ukrainie i założono 18000 punktów rejestracyjnych, 1880 
osób udzielono pomocy psychologicznej; 1134 to zaangażowani wolontariusze; 5645 
osób z Ukrainy podjęło pracę; a 16368 tylu osobom nadano numer PESEL. Prezydent 
podziękowała pani Sekretarz a także wszystkim współpracownikom. Prezydent 
powiedziała, że o wsparciu dla Ukrainy trzeba myśleć długofalowo. Powstał największy 
w Polsce punkt UNHCR- agendy ONZ wyspecjalizowanej w pomocy uchodźcom przy 
wsparciu Kościoła Ewangelicko- Augsburskiego (Luterańskiego) w Polsce i The 
Lutheran World Federation. Zatrudnione osoby w tym punkcie to przede wszystkim 
Ukraińcy to osoby, które przybyły do Gdańska po 24 lutego. Wsparcie jest ogromne, 
bo według tego programu wsparcie może uzyskać 22 tysiące rodzin i na okres od 3 do 
6 miesięcy otrzymują konkretną kwotę pieniędzy, które mogą wydać na ten cel, który 
jest dla nich najpotrzebniejszy. Prezydent dodała, że Gdańsk wspiera pomocą taką 
celowaną i bardzo konkretną. Było zapotrzebowanie ze szpitala we Lwowie leków 
onkologicznych i na ich zakup przeznaczono ponad 77 tysięcy złotych, pochodzących 
ze zbiórki prowadzonej w ramach akcji „Gdańsk Pomaga Ukrainie”. Leki te trafiły do 
regionalnego Dziecięcego Szpitala specjalistycznego we Lwowie. Prezydent 
powiedziała, że było wiele zapytań co dalej z byłym rosyjskim Domem Kultury, który 
mieści się przy ulicy Długiej 35? Odpowiedziała, że to miejsce po drobnym remoncie 
będzie służyło m.in autorom i autorkom ze wschodu tworzącym w Gdańsku. Tu 
również ma być prowadzony program literacki. Prezydent wspomniała również jaka 
jest sytuacja epidemiczna w Gdańsku. Wykonano 214 testów, tylko 13 była wynikiem 
pozytywnym. Od 16 maja w Polsce obowiązuje stan zagrożenia epidemicznego; 
zastąpił on stan epidemii, który obowiązywał od 20 marca 2020 roku. Powiedziała           
o decyzji o pozostawieniu biblioteki na Przeróbce po zdecydowanym sprzeciwie 
mieszkańców. Zwróciła się do radnego Majewskiego, by nie sial dezinformacji 
publicznej. Prezydent poruszyła temat edukacji i powiedziała, że w dniach 24 – 26 
maja 5880 uczniów przystępuje do egzaminu ósmoklasisty, a 4133 uczniów 
przystąpiło w tym roku do matury w Gdańsku. Trwa też uzupełniająca rekrutacja do 
przedszkoli. Dobrą wiadomością dla młodych mieszkańców dzielnicy Osowa to będzie 
rozbudowa Zespołu Szkół nr 2 przy ulicy Wodnika; łącznie szkoła ma być 
przeznaczono dla około 400 uczennic i uczniów. Ogłoszono również postępowanie na 
projektowanie dwóch basenów w okolicy pętli Ujeścisko oraz w rejonie ulicy sybiraków 
i ulicy Krasickiego w Brzeźnie. Prezydent powiedziała, że trwa „rowerowy maj” i 11 
maja wręczono nagrody IX edycji kampanii „Kręć kilometry dla Gdańska”. Powstały 
nowe odcinki dróg rowerowych o łącznej długości ponad 2 km w Śródmieściu, 
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Kokoszkach i na Przymorzu. Dodała, że rozpoczęto starania o organizację 
międzynarodowej konferencji Velo City w 2025 roku lub w latach późniejszych. 
Prezydent powiedziała też o wynikach najnowszych badań dotyczących stanu 
bezpieczeństwa ruchu drogowego w Gdańsku. 36% mniej wypadków drogowych; 59% 
mniej wypadków z udziałem pieszych; 72% mniej ofiar śmiertelnych wypadków 
drogowych; 40% mniej rannych w wypadkach drogowych. Dodała, że miasto Gdańsk 
zostało najlepszym samorządem dekady i miasto otrzymało nagrodę Perły 
Samorządu. Pierwsze miejsce zajęła też pani Skarbnik. Prezydent podziękowała 
radnym za wstępną koncepcję prawie 77 hektarowego terenu Parku Południowego. 
Kontynuowane są również kolejne spacery w mieście Gdańska. I tak 10 maja odbyło 
się spotkanie w dzielnicy Wzgórze Mickiewicza i 16 maja odbył się spacer w dzielnicy 
Przeróbka. Powrót do „Okrągłych Stołów”. Odbyły się też wyniki wyborów do Rady 
dzielnicy Stogi i nowa rada została wybrana. Prezydent zachęciła do popularyzowania 
Gdańskiej Nagrody Równości im.  Pawła Adamowicza; termin składania wniosków: 13 
czerwca 2022. Dodała, że 28 maja 2022 roku odbędzie się VII trójmiejski marsz 
równości i będzie jej patronatem. Zbliża się także rocznica Święto Wolności i Praw 
Obywatelskich, a jednym z tematów przewodnich będzie sytuacja na Ukrainie oraz 
kwestie dotyczące praw człowieka. Także w ramach obchodów swoją ofertę 
przygotowały także instytucje kultury. Prezydent powiedziała, że razem z panią 
Skarbnik będą chciały co miesiąc przedstawiać  jaka jest sytuacja finansowa budżetu 
miasta na 2022 rok po wprowadzeniu przepisów Polskiego Ładu. Jest 268 mln mniej 
w budżecie miasta tylko z powodu ubytku PIT w 2022; wzrosły koszty realizacji usług 
miejskich. Obniżenie stawki PIT spowoduje kolejny ubytek w budżecie Gdańska.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca zapytała czy jest odpowiedź: dlaczego druk 1294 został wycofany? 
 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Masta Gdańska 
Druk został wycofany dlatego, że intencją jego jest procedowanie ze zmianami                
w   budżecie, które były i nadal są planowane i będą one na sesji czerwcowej. Intencja 
biura jest, aby zmiana w tej uchwale była skoordynowana  i szła równolegle wraz ze 
zmianami w budżecie. 
 
ROMUALD PLEWA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Radny zgłosił się z wnioskiem formalnym. Poprosił panią Prezydent aby prezentacja 
graficzna, która była przed chwilą przedstawiana, aby została wysłana na skrzynki 
mailowe radnym; a najlepiej gdyby była wysyłana jeszcze przed prezentacją, bo wtedy 
łatwiej obserwować prezentowane dane cyfrowe, które nie zawsze na ekranie są 
czytelne. Radny zwrócił się do pani, która wcześniej mówiła o radach dzielnic                     
i powiedział, że rozumie, że wszystkie uchwały rad dzielnic, które zostały już złożone 
w formie uchwał przez rady dzielnicy na sesji czerwcowej będą prezentowane                   
i dyskutowane. 
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PUNKT 3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poprosiła o zabranie głosu przewodniczącego klubu Koalicji Obywatelskiej. 
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Radny powitał wszystkich zgromadzonych. Podziękował za inicjatywę i uchwałę, która 
chciałby aby była przegłosowana jednogłośnie to uchwała w sprawie ustanowienia 
nagrody Rady Miasta Gdańska za zasługi dla gdańskich seniorów oraz nagrody Rady 
Miasta Gdańska za zasługi dla gdańskiej młodzieży. Ta uchwała, w której te dwie 
nagrody zostaną wprowadzone do systemu prawnego Gdańsku  to wyraz dobrej 
współpracy pani Przewodniczącej zarówno z Młodzieżową Radą Miasta jaki i z Radą 
Seniorów. Dodał, że ma nadzieję, że kapituła, która została powołana będzie 
honorować tymi nagrodami osoby najwybitniejsze z zakresu działań gdańskich 
seniorów i gdańskiej młodzieży. Radny odniósł się do komunikatów pani Prezydent        
i powiedział, że zostały poruszone dwie bardzo ważne sprawy, które pokazują jak 
szczególną rolę w Gdańsku mają mieszkańcy i jaką mieszkańcy mają sprawczość na 
działania na władze Gdańska. Pierwszy temat to dwie projektowane pływalnie                 
w Gdańsku i drugi temat to biblioteka na Przeróbce, bo to nie tylko biblioteka ale też 
miejsce spotkań mieszkańców.  Radny odniósł się do uchwały w sprawie wniesienia 
pomnika Brunona Zwary pisarza, dokumentalisty i jest to przykład współpracy radnych 
Miasta Gdańska z panią Prezydent i z przedstawicielami miasta. Kolejny temat, to 
temat Rady Dzielnicy Stogi, udało się przeprowadzić wybory i 7 czerwca zostaną 
wręczone legitymacje nowo wybranym radnym i wtedy też odbędzie się pierwsza sesja 
rady dzielnicy Stogi. Radny powiedział, że osobiście dopilnuje aby te wybory 
przebiegły sprawnie i zgodnie z regulaminem. Pogratulował nowo wybranym radnym 
dzielnicy Stogi. Radny odniósł się o inicjatywie zaprezentowanej na konferencji przez 
panią Prezydent- to inicjatywa powołania rzecznika Praw Ucznia, to instytucja, która 
będzie dbała o dobre interesy uczniów, szczególnie w dzisiejszych trudnych czasach 
wprowadzonych przez ministra Czarnka. Radny powiedział, że w dzisiejszych czasach 
to przede wszystkim szkoła powinna decydować, jak powinny wyglądać zajęcia. 
Bardzo ważna jest ta instytucja rzecznika Praw Ucznia, gdyż może pilnować aby 
dyrekcja nie przekraczała swoich kompetencji.  

 

KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości  

Radny powiedział, że chce rozpocząć swoje wystąpienie od kolejnego podziękowania 
mieszkańcom Gdańska, a także Polakom za tę pomoc, którą udzielili Ukraińcom. Ta 
pomoc miała wymiary wielopoziomowe. I ważne aby wszystkie instytucje ze sobą 
dobrze współpracowały wtedy będą pozytywne efekty. Wojna ciągle trwa, ciągle 
przynosi straty i wszyscy żyją nadzieją, że szybko się zakończy sukcesem naszych 
ukraińskich przyjaciół. Powiedział, że dziś stoimy trochę w innym podejściu do naszych 
gości z Ukrainy; ten etap gdzie musieliśmy im pomagać w takich podstawowych 
potrzebach mamy za sobą. Emigracja uchodźców do Polski można powiedzieć została 
zastopowana. Radny powiedział, że trzeba mieć świadomość, że wśród nas, wśród 
gdańszczan mamy nową bardzo dużą grupę mieszkańców miasta. A to wymaga od 
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władz nowego odpowiedniego podejścia. Dodał, że Ukraińcy chcą pracować i to jest 
dobre dla gospodarki. Radny powiedział, że będzie uchwalane dofinansowanie do 
budownictwa TBS- to budownictwo społeczne, dofinansowane ze środków rządowych- 
a tego w tabelkach nie widzimy. Radny wrócił do tematu, który poruszał na poprzedniej 
sesji i powiedział, że wie, że prezydent Aleksandrowicz spotkał się z prezesem 
Krajowego Zasobu Nieruchomości i z tego co wie jest ono bardzo owocne. Odniósł do 
dofinansowania Ergoareny to bardzo ciekawa i ważna inwestycja, bo wiadomo, że 
takie obiekty nie będą w stanie same się utrzymywać. Dodał, że jesteśmy w trudnym 
okresie gospodarczym, bo to co się działo w ostatnich miesiącach spowodowały 
światowy wzrost cen, nośników energii. Powiedział, że wzrost cen gazu to problem 
światowy, a nie, że jest to wymysł polskiego rządu. Dodał, że właśnie w ostatnich 
miesiącach to pomoc rządowa uchroniła od upadku większości instytucji społecznych 
takich jak szpitale, instytucje kultury. Obniżone miały cen dostaw energii, gdyby nie to 
to musiały zostać zamknięte. Radny powiedział, że byłoby dobrze aby przy 
prezentowaniu wyliczeń, były prezentowane wszystkie środki, które są z dotacji 
rządowych, ze wsparcia rządowego. Dodał, że wzrost gospodarczy w ostatnich latach 
spowodował znaczny wzrost budżetu Gdańska. Radny na koniec pogratulował nowo 
wybranej radzie dzielnicy Stogi. 

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
Prezydent powiedziała, że swoją wypowiedź odnośnie dzielnicy Przeróbki kierowała 
głównie do radnego Majewskiego, który nie potrzebnie straszy ludzi. Odniosła się do 
radnego Rabendy i dodała, że chyba już trzeba zwracać się do niego panie Ministrze, 
bo zachowuje się jakby był na sali sejmowej. Powiedziała, że chce aby z tej wiedzy, 
którą radny czerpie mając ogląd z całej Polski też powiedział prawdę. Prezydent 
powiedziała aby wskazał jej inne miasto, które tak skutecznie od wielu lat i za każdym 
razem prezydent Grzelak czy wydział gospodarki prezentuje ile jest dofinansowania 
dokapitalizowania z budżetu gminy a tyle będzie z BGK czy z innych szeroko 
rozumianych funduszy dopłat.  

 

PIOTR GRZELAK - Z-ca Prezydenta Gdańska Ds. Zrównoważonego Rozwoju i 
Mieszkalnictwa 
Prezydent zwrócił się do radnego Karola Rabendy i powiedział, że również cieszą się, 
że wchodzą w społeczną inicjatywę mieszkaniową. Społeczna inicjatywa 
mieszkaniowa to inicjatywa gdzie wchodzimy w spółkę ze Skarbem Państwa. 
Przypadkiem jest, że prezesem musi zostać przedstawiciel rządu. I nie ma to 
znaczenia, oczywiście w kontekście tego, że w Gdańsku ma być budowane więcej 
mieszkań, ale ma to znaczenie w kontekście informacji BGK, że w tym roku już nie 
będzie żadnego dofinansowania na remonty mieszkań komunalnych i na wsparcie 
TBS, o które regularnie miasto Gdańsk aplikowało. Dlaczego? Dlatego, że rząd 
przeniósł pieniądze z jednego koszyka (właśnie tego na wsparcie TBS i remontów) do 
SIM-ów. Prezydent powiedział, że Gdańsk będzie korzystał z każdej formy wsparcia. 
Zadał pytanie radnemu Rabendzie: kiedy uruchomicie środki , które były obiecane         
w BGK na rok 2022?  Nie ma tych środków i każdy wniosek, który jest składany na 
2022 jest formalnie odrzucany, bo nie ma już środków.  
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KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości  

Ad vocem. Radny zwrócił się do prezydentów i powiedział, że bardzo się cieszy,            
że poruszył tak ważną dyskusję i że można było wreszcie szerzej o tym porozmawiać. 
Dodał, że wystąpienia klubowe nie są miejscem na dyskusje. Radny powiedział,           
że nikomu nie zarzucał kłamstwa, a w jego stronę padły takie oskarżenia. Powiedział, 
że zaczynając od dofinansowania komunalnego to zwrócił się do prezydenta                      
i powiedział, aby ten powiedział mieszkańcom ile w ostatnich latach wzrosło 
dofinansowanie właśnie do budownictwa komunalnego; z 50 do 80% kosztów. Kolejne 
pytanie to: o ile wzrosły środki na budownictwo społeczne? Radny dodał, że prezydent 
jako zwolennik Polski samorządnej powinien się cieszyć programy rządowe cieszą się 
zainteresowaniem samorządów. Zarzucanie komuś nieprawdy radny powiedział, że 
jest to niegrzeczne. I dodał, aby była tu mówiona cała prawda a nie rzucanie cyframi, 
a nie sztuczki statystyczne.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca zaproponował aby przenieść tę dyskusję na Komisję Polityki 
Gospodarczej i poprosiła, aby nie przerzucać się tutaj argumentami, bo to nie jest ten 
punkt.  

 

PIOTR GRZELAK - Z-ca Prezydenta Gdańska Ds. Zrównoważonego Rozwoju i 
Mieszkalnictwa 
Prezydent powiedział, że to jest kluczowa kwestia dla miasta Gdańska i zwrócił się do 
radnego Rabendy: możecie wpisać w ustawę 150 % wsparcia , 200%, 1000% 
wsparcia- tylko to jest teoria, środki na to nie zostały zabezpieczone.  

 

CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Zgłosił wniosek formalny. Powiedział, aby trzymać się porządku obrad i żeby nie 
wszczynać tego typu dyskusji.  

 

KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości  

Powiedział, że rozumie nerwowość, ale jeśli na jego wypowiedź zgłasza się pani 
Prezydent, pan Prezydent ad vocem to radny twierdzi, że ma prawo do sprostowania. 
Dodał, że rozumie, że pan Przewodniczący Śpiewak – Dowbór jest „zazdrosny”             
że nikt z nim nie dyskutuje, ale to już jest sprawa jego i jego nudnych przemówień,         
a nie tego, że ktoś chce rozmawiać z nim.  

 

BEATA DUNAJEWSKA – Radna Wszystko dla Gdańska  

Radna powiedział, że bardzo prosi żeby trzymać się porządku obrad, to nie jest 
miejsce na dyskusje. Przemówienie Klubowe jest rzeczą regulaminową i, że miała 
prawo wejść na mównicę zaraz po oświadczeniu klubu Prawa i Sprawiedliwości. 
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KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości  

Zwrócił się do Przewodniczącej i powiedział, aby sprostowała, że zarzuca mu się,         
że on wchodzi na mównicę.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Odpowiedziała, że udzieliła radnemu głosu, ale teraz ten głos ma tylko i wyłącznie 
przewodnicząca Dunajewska.  

 

BEATA DUNAJEWSKA – Radna Wszystko dla Gdańska  

Powiedziała, że po dziwnym ekonomicznym wykładzie Ministra Rabendy chciałaby 
przejść do faktów. Podziękowała pani Prezydent za mieszkania ze wsparciem, za 
mieszkania wspomagane, za centrum w którym osoby bezdomne mogą mieszkać 
przejściowo. Radna podziękowała za wszystkie działania społeczne które miasto 
Gdańsk robi na rzecz osób potrzebujących; za mieszkania w których mieszkają ludzie 
ubodzy- to wszystko się dzieje w Gdańsku od lat. Dodała, ze tak naprawdę 
prawdziwym świadectwem tego są ludzie, którzy dzięki wsparciu miasta Gdańsk 
zaczęli żyć normalnie. Radna powiedziała, że trochę ucichły emocje związane z wojną 
na Ukrainie i poprosiła aby nie zapominać, że ta wojna tam ciągle trwa, że Ukraińcy 
ciągle potrzebują pomocy. Powiedziała, że coraz częściej zdarza się, że ludzie, którzy 
znaleźli tutaj schronienie wracają jednak do siebie na Ukrainę; ale zawsze dziękują 
nam za to co dla nich zrobiliśmy. Dodała, że dzisiaj ci ludzie potrzebują miejsca, gdzie 
mogliby normalnie żyć, pracować, by czuli się obywatelami Gdańska. Radna 
przypomniała o haśle „jestem tolerancyjny ale…..” tu nie ma miejsca na ale. 
Powiedziała, że jej przyjaciel został pobity w Gdańsku w biały dzień przez osoby, które 
nie wiedzą co to znaczy tolerancja. Jej przyjaciel lary jest gdańszczaninem, jest 
obywatelem polskim i żyje tu ponad 30 lat , ma tu przyjaciół i rodzinę. Radna 
powiedziała, że to skandaliczna sytuacja, że tak często używa się słów wolność, 
demokracja – to mamy wszyscy ogromna lekcję do odrobienia. Powiedziała, że mówi 
to z troską o to żeby takie sytuacje nigdy się nie zdarzyły. Radna odniosła się do 
wyborów, które odbyły w radzie dzielnicy Stogi, podziękowała wszystkim, że nowa 
rada została wybrana. Radna również wspomniała o konferencji szkolnej, która się 
odbyła pod hasłem: Szkoła zrównoważonego rozwoju, wzięło w niej ponad 200 
uczennic i uczniów, konferencje współorganizowała Młodzieżowa Rada Miasta. 
Owocem tej konferencji ale też owocem działań Młodzieżowej Rady Miasta będzie 
powstanie funkcji Rzecznika Praw Ucznia – to ważna funkcja zwłaszcza w tych 
trudnych czasach. Radna podziękowała Młodzieżowej Radzie Miasta za pomysł 
powołania i pani Prezydent za powołania rzecznika Praw Ucznia. Radna powiedziała, 
że na tej sesji będzie podjęta uchwała nagrody dla seniorów i aktywnej młodzieży i za 
tą inicjatywę radna podziękowała pani Przewodniczącej Agnieszcze Owczarczak, 
mówiąc, że to bardzo dobry pomysł. Dodała, że wręczane medale księcia Mściwoja to 
będzie taka druga ważna nagroda  z inicjatywy Rady Miasta Gdańska.  
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca powiedziała, że zakończyły się oświadczenia Klubów Radnych.  

 

PUNKT 4 

 

UCHWAŁY 

  

1) w sprawie ustanowienia nagrody Rady Miasta Gdańska za zasługi dla 
gdańskich seniorów oraz nagrody Rady Miasta Gdańska za zasługi dla 
gdańskiej młodzieży (druk 1291); 
 
                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                 Agnieszka Owczarczak – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca powiedziała, że ta uchwała jest skonsultowana i wynika też                      
z inicjatywy rady seniorów w Gdańsku a także Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska. 
W tym trudnym czasie pandemii pojawił się pomysł wśród rannych seniorów, aby móc 
w jakiś sposób pokazać wdzięczność ale też pokazać osoby, które bardzo aktywnie 
działały na rzecz seniorów, które bardzo pomagały seniorom w czasie pandemii. 
Ustalono też żeby to była nagroda cykliczna i będzie sformułowana uchwałą RMG           
z odpowiednim regulaminem. Tymi nagrodami chcą pokazywać w Gdańsku osoby, 
organizacje i instytucje, które bardzo aktywnie działają na rzecz seniorów i na rzecz 
środowiska gdańskiej młodzieży. Z jednej strony ma to być taka inicjatywa, która 
będzie pokazywała tych wszystkich ludzi , którzy aktywnie biorą udział w życiu 
gdańskich środowisk senioralnych i młodzieżowych ale z drugiej strony ma też                 
w pewien sposób łączyć te trzy Rady , które mamy w Gdańsku- czyli Młodzieżową 
Radę Gdańska , Radę Seniorów w Gdańsku i Radę Miasta Gdańska żeby wspólnie 
mogły się wymieniać doświadczeniami. W regulaminie jest napisane, że wyboru 
laureatów dokonuje kapituła, natomiast te zgłoszenia do kapituły są dwustopniowe, 
tzn. najpierw zgłoszenia kandydatów do otrzymania nagrody należy przesyłać albo do 
Młodzieżowej Rady Miasta albo do Rady Seniorów Gdańska lub do Rady Miasta 
Gdańska i te grupy będą decydować, które zgłoszenia są faktycznie warte nagrodzenia 
i te zgłoszenia będą przekazywane do kapituły w której znajdą się Przewodniczący 
trzech Rad oraz przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  i ta kapituła będzie 
decydowała, komu finalnie przyznać nagrodę. Zamiarem jest, aby te nagrody były 
wręczane raz w roku, aby regularnie pokazywać tych wszystkich, którzy wykazują 
pozytywne działania na rzecz młodzieży i seniorów.  
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Głosowanie  (druk 1291) 

Za                      23 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  8 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1248/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie ustanowienia nagrody Rady Miasta Gdańska za zasługi dla gdańskich 
seniorów oraz nagrody Rady Miasta Gdańska za zasługi dla gdańskiej młodzieży 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
Uchwała stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu 

 
 
 

2) w sprawie wzniesienia pomnika Brunona Zwarry (druk 1288); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 
 
MICHAŁ SZYMAŃSKI – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI- Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Wyraził swoją radość, że ta inicjatywa ma szansę zrealizować się na Biskupiej Górce 
i cieszy się, że ta piękna dzielnica, która ulega rewitalizacji będzie pięknym miejscem.  

ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej 
Powiedziała, że cieszy się, że taki pomnik zostanie wzniesiony. Warto podkreślić,            
że tutaj dołożono starań żeby lokalizacja tego miejsca nie była przypadkowa, chodzi               
o kontekst krajobrazowy tego miejsca jakim jest Biskupia Górka.  
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Głosowanie  (druk 1288) 

Za                      32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1249/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wzniesienia pomnika Brunona Zwarry 
 

z dnia 26 maja 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty miejscowej (druk 1289); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska  
Wnoszona uchwała aktualizuje listę osób i podmiotów gospodarczych uprawnionych do 
pobierania opłaty miejscowej. Oplata miejscowa to opłata, którą są zobowiązani płacić zwykle 
turyści korzystający z noclegów w mieście Gdańsk. Zostaną wykreślone 2 podmioty                       
a jednocześnie wpisanych zostanie 18 podmiotów, które prowadzą usługi noclegowe oraz 
wykreślone będzie 7 osób fizycznych i dodane zostanie 38 nowych osób fizycznych, które 
zgłosiły rozpoczęcie świadczenia nowych usług noclegowych.  
 
 
Głosowanie  (druk 1289) 

Za                      32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr L/1250/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty miejscowej 
 

z dnia 26 maja 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

     3A) w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy  w związku z konfliktem zbrojnym 
            na terytorium tego państwa (druk 1297); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

                  Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej– pozytywna 
                   K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
 
 
MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Rozwoju 
Społecznego I Równego Traktowania 
Pani Prezydent powitała wszystkich radnych. Powiedziała, że cieszy się, że może 
przedstawić tak ważną uchwałę, dodała, że sytuacja uchodźców nie uległa zmianie – 
nadal tego wsparcia potrzebują. Dlatego proponuje przedłużenie istniejącej uchwały 
do 31.08.2022 r. Zostanie dodane wsparcie wakacyjne dla dzieci i młodzieży. Dodana 
będzie aktywizacja społeczną i zawodową dla Ukraińców. Ustawodawca dał 
możliwość zrealizowania tej pomocy ze środków z tzw. Funduszu Kapslowego. 2 mln, 
które jest przeznaczane na pomoc dla Ukrainy pochodzi z rezerwy i nie zimniejsza 
zakresu zadań, które będą realizowane w programie.  

 

Głosowanie  (druk 1297) 

Za                      32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr L/1251/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy  w związku z konfliktem zbrojnym 
na terytorium tego państwa 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu 

4) w sprawie nadania imienia Zespołowi Przedszkolnemu nr 1 w Gdańsku przy 
ul. Malczewskiego 31 (druk 1287); 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

                   Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
 
 
 
MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Rozwoju 
Społecznego I Równego Traktowania 
 
Powiedziała, że to bardzo miły moment, kiedy szkoła czy przedszkole wybiorą sobie 
nazwę- w tym przypadku Zespół Przedszkolny nr 1 w Gdańsku przy ulicy 
Malczewskiego wybrał sobie nazwę Bursztynowa Jedyneczka.  
 
KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 
 
Powiedział, że bardzo cieszy się z tej nazwy i chciał w imieniu Komisji Edukacji ale też 
w imieniu pani dyrektor przekazać zaproszenie na 1 września na godzinę 9.00 do 
placówki.  
 
Głosowanie  (druk 1287) 

Za                      31 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr L/1252/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie nadania imienia Zespołowi Przedszkolnemu nr 1 w Gdańsku przy  
ul. Malczewskiego 31 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu 

4A) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
    Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
    Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
    Miasta Gdańska na rok 2022 (druk 1298);  

 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

                 Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej– pozytywna 
                   K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 
 
 
MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Rozwoju 
Społecznego I Równego Traktowania 
 
W konsekwencji pierwszej uchwały, która była referowana prosi o wyrażenie zgody na 
przeznaczenie budżetu 2 mln złotych na realizację zadań z zakresu pomocy dla 
obywateli Ukrainy przebywających w gminie miasta Gdańsk.  
 
 

Głosowanie  (druk 1298) 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr L/1253/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Szczegółowego 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2022 
 

z dnia 26 maja 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca powiedziała, że teraz będą omawiane plany miejscowe.  
 
 

5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Ujeścisko - zajezdnia autobusowa i tramwajowa w rejonie ulicy Warszawskiej 
w mieście Gdańsku (druk 1286); 

 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że cieszy się, że ze strony Biura Rozwoju Gdańska była taka postawa 
wobec developerów, którzy w znaczny sposób chcieli ograniczyć tereny zielone bądź 
też nasadzenia drzew, bo proponowali krzewy. Dodał, że liczy na to, że zbiorki 
retencyjny faktycznie powstanie i będzie dobrze się tam wpisze.  
 
 
Głosowanie  (druk 1286) 

Za                      28 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr L/1254/22 

 
   Rady Miasta Gdańska  

 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Ujeścisko - zajezdnia autobusowa i tramwajowa w rejonie ulicy Warszawskiej 

w mieście Gdańsku 
 

z dnia 26 maja 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Stogi rejon ulic Tamka, Zimnej i Nad Brzegiem w mieście Gdańsku (druk 1290); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR – Radny Koalicji Obywatelskiej 

Powiedział, że plan wygląda bardzo obiecująco i dopytał o kwestię proporcji terenu 
mieszkalno – usługowego , czy te proporcje są w jakiś sposób określone i czy  zapisy 
planów zachęcą lub wymuszą na inwestorach by były to lokale ogólnodostępne              
w parterach.  

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Odpowiedziała, że plan miejscowy nie określa proporcji w zakresie lokalizacji usług; 
natomiast wymusza partery usługowe. To będą przestrzenie ogólnodostępne.  

Głosowanie  (druk 1290) 

Za                      23 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  6 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr L/1255/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Stogi 

rejon ulic Tamka, Zimnej i Nad Brzegiem w mieście Gdańsku 
 

z dnia 26 maja 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokołu 

7) w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Stare Szkoty - rejon ulicy Brzegi w mieście 
Gdańsku (druk 1280 + autopoprawka); 

 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Głosowanie  (druk 1280) 

Za                      29 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1256/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Stare Szkoty - rejon ulicy Brzegi w mieście Gdańsku 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu 

 
8) w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Osowa - zbiornik retencyjny przy ulicy 
Raatza w mieście Gdańsku (druk 1282); 

 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
 
Głosowanie  (druk 1282) 

Za                      29 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1257/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa - zbiornik retencyjny przy ulicy 

Raatza w mieście Gdańsku 
 

z dnia 26 maja 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu 

9) w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Błonia Południe w rejonie ulicy Tama 
Pędzichowska i GPZ II w mieście Gdańsku (druk 1284); 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
 
Głosowanie  (druk 1284) 

Za                      29 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1258/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

 
w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Błonia Południe w rejonie ulicy Tama Pędzichowska i GPZ II 
w mieście Gdańsku 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu 

10)  w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Błonia Południe w rejonie ulicy Tama Pędzichowska i GPZ 
w mieście Gdańsku (druk 1283); 

 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
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EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Głosowanie  (druk 1283) 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1259/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Błonia Południe w rejonie ulicy Tama Pędzichowska i GPZ w mieście 

Gdańsku 
 

z dnia 26 maja 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokołu 

11)  w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa - w rejonie zbiornika retencyjnego 
przy ulicy Koziorożca w mieście Gdańsku (druk 1281); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
 
JAN PERUCKI – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Radny powiedział, że obecny ten plan na całym przedstawionym terenie przewiduje 
zabudowę wielorodzinną, ekstensywną do 12 metrów wysokości.  



21 
 

Głosowanie  (druk 1281) 

Za                      31 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1260/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Osowa - w rejonie zbiornika retencyjnego przy ulicy Koziorożca 

w mieście Gdańsku 
 

z dnia 26 maja 2022 r.  
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokołu 

12) w sprawie utraty mocy uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania 
z niestrzeżonych parkingów zlokalizowanych przy ul. Błękitnej, Kaplicznej, 
Czarny Dwór i Nowotnej w Gdańsku (druk 1293); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
 
 
MICHAŁ SZYMAŃSKI – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
 
Powiedział, że w związku z intencją przekazania parkingów nadmorskich, zarządzania 
w trybie użyczenia dla fundacji Społecznie Bezpieczni. Fundacja ta prowadzi już dwa 
parkingi w mieście Gdańsk.  
 
Dyrektor w imieniu Prezydenta zgłosił autopoprawkę, która polega na wykreśleniu słów 
„godziny poboru opłat” i „oraz”.  
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ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości  
Zapytał jakie były przykładowo w poprzednim roku lub dwa lata temu przychody gminy 
jeśli chodzi o opłaty z tego tytułu?  

MICHAŁ SZYMAŃSKI – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
Dyrektor odpowiedział, że nie ma w tym momencie przed sobą takich danych 
szczegółowych, ale koszty utrzymania tych parkingów rocznie one spadały z roku na 
rok i oscylowały w granicach 120-130 tys. Złotych. Natomiast przychody to rząd kwot 
około 300 tys. zł rocznie.  
 
EMILIA LODZIŃSKA – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Zapytała czy to Fundacja będzie sama decydowała o tym w jakich godzinach będzie ta 
odpłatność za parking, kto będzie o tym decydował? 
 
MICHAŁ SZYMAŃSKI – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
Jeśli chodzi o stawkę to ona się nie zmienia, a jeżeli chodzi o godziny to: będzie to 
użyczone dla Fundacji i ta umowa użyczenia jeszcze nie została podpisana i te kwestie 
zostaną uregulowane w umowie użyczenia. Na dzień dzisiejszy takiej informacji 
dyrektor nie mógł podać. 
 
PIOTR DZIK – Radny Wszystko dla Gdańska 
Radny powiedział, że ku wyjaśnieniu to poprzednio ten parking był owiany złą sławą, bo 
firma, która zarządzała tam tym parkingiem, to była firma Krzak. Radny powiedział,              
że jako Przewodniczący Polityki Gospodarczej poprosili Fundację, która przyjdzie na 
następną Komisję i przedstawi jej działanie, zakres i osiągnięcia, a potem te informacje 
radny powiedział, że przekaże radnym.  
 
ROMUALD PLEWA – Radny Prawa i Sprawiedliwości  
Zadał pytanie odnośnie godzin, kiedy będą pobierane opłaty, kiedy to będzie ustalone.  
 
MICHAŁ SZYMAŃSKI – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
Obecnie opłaty są pobierane do godziny 17 i kwestią dyskusyjną jest to do której mogłyby 
być ewentualnie przedłużone pobieranie tych opłat. Będzie to decydowane bądź to na 
etapie zawierania umowy z fundacją Społecznie Bezpieczni, bądź w trybie w którym w tej 
umowie to zostanie zapisane. Decyzja będzie podjęta w oparciu o analizę zapełniania 
tego parkingu. 
 
PIOTR GRZELAK - Z-ca Prezydenta Gdańska Ds. Zrównoważonego Rozwoju i 
Mieszkalnictwa 
Prezydent powiedział, że proponuje tak jak radny Dzik zaprasza na Komisję i wtedy będą 
przedstawione szczegółowe informacje. Najpewniej godziny zostaną wydłużone tak żeby 
zapewnić rotację  na tym parkingu, może to będzie do godziny 19. 
 
 
ROMUALD PLEWA – Radny Prawa i Sprawiedliwości  
Zwrócił się do radnego Dzika żeby nie wydłużać tego czasu, bo po godzinie 17 to głównie 
z tego terenu korzystają mieszkańcy. 
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CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Poprosił, aby przedstawić jak ta współpraca z fundacją Społecznie Bezpiecznie do tej 
pory w zakresie obsługi tych trzech obecnie prowadzonych przez nich parkingów do tej 
pory się układała? Czy obsługa parkingu na Lawendowym się poprawiła? Czy w sezonie 
letnim były jakieś skargi czy głosy od mieszkańców co do tego parkingu przy ulicy 
Nowotnej?  
 
PIOTR GRZELAK - Z-ca Prezydenta Gdańska Ds. Zrównoważonego Rozwoju i 
Mieszkalnictwa 
Powiedział, że jest to kontynuacja modelu, który w mieście powtarzają. Miasto dba aby 
różne usługi komunalne realizować w ramach tzw. ekonomii społecznej w sensie 
rozumienia faktycznego. Były momenty, że miasto prowadziło toalety przez Gdańską 
Spółdzielnię Socjalną. I Fundacja Społecznie Bezpieczni realizuje projekt, dzięki któremu 
osoby wykluczone z przesłanki bezdomności i przeznacza te środki z opłat parkingowych 
właśnie dla potrzebujących bezdomnych. Jest to realizacja celów miasta. Jeśli chodzi         
o reklamacje to w tej chwili takich szczegółowych danych nie mają. Nigdy w tym czasie 
odkąd fundacja przejęła parkingi nie docierały do Prezydenta skargi, ale wcześniej 
niestety one były. Parking jest prowadzony w sposób transparentny, można płacić kartą     
i gotówką.  
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości 
Radna zgłosiła się z wnioskiem formalnym.  
Radna powiedziała, że uważa, że w związku z tym, że nie znamy warunków na jakich 
będzie prowadzić ta Fundacja parkingi, tzn. nie znamy godzin plus dopiero za miesiąc 
zostanie bliżej przedstawiona działalność fundacji – to nie za bardzo jesteśmy w stanie 
głosować nad tą uchwałą. Dlatego wnosi wniosek formalny o zdjęcie tego punktu z obrad 
i odesłanie do Komisji.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Powiedziała, że jest wniosek formalny od radnej o odesłanie do Komisji.  
To był głos ZA. Głos PRZECIW Cezary Śpiewak – Dowbór. 
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Powiedział, że Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej zagłosuje przeciw odesłaniu tego 
druku do Komisji w kwestii ewentualnej dyskusji, rozwinięcia pani radna sama złożyła ten 
wniosek a jest członkiem Komisji Polityki Gospodarczej  i miała też możliwość zadawania 
wszelkich pytań na Komisji. Radny powiedział, że chce zwrócić uwagę na bardzo 
formalną kwestię otóż ta uchwała – jeśli dziś by została przegłosowana – to wchodzi            
w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w dzienniku Urzędowym Województwa 
Pomorskiego. W kompetencjach pani Prezydent jest w przyszłości podpisanie umowy 
użyczenia z Fundacja Społecznie Bezpieczni. Teraz przy obowiązywaniu tej 
dotychczasowej uchwały jeśli dziś by nie przegłosowali utraty mocy tej uchwały to pani 
Prezydent miałby dać w użyczenie teren, który jest przedmiotem dotychczasowej 
obowiązującej uchwały, a żeby ona utraciła ona moc to musi upłynąć 14 dni od ogłoszenia 
w dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. Więc to, że dzisiaj jest 
procedowany druk w sprawie utraty mocy uchwały tamtej dawnej, a dopiero po wejściu w 
życie tego ewentualnie dzisiaj przegłosowanego druku  to pani Prezydent w granicach 
swoich kompetencji miałaby zawrzeć umowę z podmiotem zewnętrznym. To jest jak 
najbardziej właściwa i prawidłowa kolejność i nie można tego inaczej przeprowadzić. Co 
do kwestii merytorycznych- to nie rada Miasta zawiera umowę użyczenia tylko pani 
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Prezydent i to Prezydent ponosi odpowiedzialność polityczną przed mieszkańcami za to 
co w tej umowie zostanie zawarte. Radny powiedział, że jest spokojny o to, że te parkingi 
będą prowadzone prawidłowo, tak jak są prowadzone dotychczas.  
 
PIOTR DZIK – Radny Wszystko dla Gdańska 
Radny powiedział, że również będzie głosować przeciwko oddaleniu do Komisji, 
ponieważ będzie wtedy blokowana pewna procedura tego druku. Na razie te parkingi są 
zdejmowane spod Zarządu Dróg i Zieleni. Co do fundacji to radny powiedział, że do tej 
pory bardzo dobrze działa i robi to co powinna, jest pod kontrolą i jest tam porządek,            
a w poprzednich latach za innego zarządcy było tam po prostu źle, sprawy były w sądach. 
Za miesiąc Fundacja potwierdzi na spotkaniu swoje dobre intencje. Radny powiedział,    
że będzie skłaniał się, aby te parkingi utrzymywali w sezonie letnim jak najdłużej, bo każdy 
parking przy plaży czy na Starówce jest na wagę złota.  
 
Głosowanie: wniosek formalny- kto jest za odesłaniem do Komisji? 
 

Za                       11 
Przeciw              20 
Wstrzymało się   0 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Powiedziała, że wniosek formalny nie przeszedł  i można prowadzić dalej dyskusje na 
temat tego projektu uchwały.  
 
 
KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że większość tego co chciał to powiedziała już pani Przewodnicząca. Cała 
idea jest znana wszystkim i popierana ale jednak wiadomo, że wprowadzanie nowych 
stref zawsze wzbudza kontrowersje.  
 
KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Powiedział, że dziwi się, że pani radna Strzelczyk nie zna działań prowadzonych przez 
fundację, bo fundacja działa od wielu wielu lat. Ta fundacja wspiera osoby wyjścia                  
z bezdomności ale też bardzo angażowała się w pomoc dla obywateli Ukrainy. Pralnia, 
która funkcjonuje pomaga w utrzymaniu czystości osób, które przybyły z Ukrainy. Radny 
zaapelował, aby zagłosować za tą uchwałą.  
 
ROMUALD PLEWA – Radny Prawa i Sprawiedliwości  
Radny powiedział, że nadal będzie dążył do tego, że nie powinni głosować nad 
uchwałami, której nie mają pełnej treści tej uchwały. Tu nie ma tych godzin, w jakim 
okresie będzie pobierana opłata oraz jaka będzie opłata. W związku z tym dobrze by było, 
aby nie odbierać możliwości radnym o decydowaniu i możliwości głosowania w danym 
temacie.  
 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Prezydent powiedział do radnego Plewy , że to nie prawda, że nie znamy opłaty, bo ona 
jest znana 10 zł za wjazd, tylko na ten moment nie są znane godziny. Ważne aby była 
tam rotacja, wtedy kiedy jest największy ruch turystyczny. Prezydent powiedział,                 
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że deklaruje, że przyjdzie na Komisje i otrzymają wszyscy odpowiednie informacje na 
jakich zasadach ta umowa dzierżawy została podpisana.  
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Powiedział, że państwo radni z PIS próbują zasiać wątpliwość jak ten parking będzie 
funkcjonował. Reasumując tak jak do tej pory będzie 10 zł za wjazd; pytanie tylko czy to 
będzie 9-17 czy 9- i 18 czy 19? Zapewne wszystko wyjdzie w praktyce.  
 
ROMUALD PLEWA – Radny Prawa i Sprawiedliwości  
Radny powiedział, że zabiera głos w interesie mieszkańców, bo nie chciałby aby 
wprowadzać obostrzenia czy trudności dla mieszkańców, którzy chcą z tej strefy 
korzystać. 
 
 
BOGDAN OLESZEK – Radny Wszystko dla Gdańska  
Radny powiedział, że chce tylko przypomnieć, że uchwała w swoim tytule utraty mocy 
uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania, czyli wygaszamy poprzednią 
uchwałę. Natomiast to w jaki sposób będzie przygotowana to jest deklaracja i pana 
dyrektora i pana Prezydenta, że to będzie dopilnowane.  
 
Głosowanie  (druk 1293) 

Za                      20 
Przeciw               2 
Wstrzymało się  9 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1261/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie utraty mocy uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania  
z niestrzeżonych parkingów zlokalizowanych przy ul. Błękitnej, Kaplicznej, Czarny 

Dwór i Nowotnej w Gdańsku 
 

z dnia 26 maja 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu 

13)  zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Gdańska 
uprawnień w zakresie ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi 
komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych 
obiektów i urządzeń użyteczności publicznej (druk 1292); 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
   K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 
MICHAŁ SZYMAŃSKI – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
Powiedział, że zgodnie z ustawą o wspieraniu i rozwoju usług i sieci 
telekomunikacyjnyc, operator sieci do których ustawodawca zaliczył także jednostki 
samorządu terytorialnego zapewnia przedsiębiorcom telekomunikacyjnym dostęp do 
infrastruktury technicznej. Dostęp ten powinien się odbywać zgodnie z ustawą i opłatą. 
Ta opłata powinna pokrywać przynajmniej w części koszty utrzymania infrastruktury. 
W związku z tym niezbędne jest określenie wysokości opłat. W zawiązku z tym,             
że koszty utrzymania infrastruktury w obecnych czasach zmieniają się dość 
dynamicznie, jest uzasadnienie do przekazania kompetencji w zakresie ustalania opłat 
dla prezydent miasta Gdańska, po to żeby elastyczniej i szybciej móc reagować na 
zmiany kosztów utrzymania  infrastruktury. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Zadała pytanie: dlaczego my Rada Miasta mamy przekazywać uprawnienie do 
decydowania o tych opłatach, jeżeli to tak naprawdę jest nasze uprawnienie i nasz 
obowiązek jako radnych miasta. 
 
MICHAŁ SZYMAŃSKI – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
Powiedział, że jest to decyzja Wysokiej Rady czy wyrazi wolę dla przekazania 
kompetencji czy też nie. Argumentem za są stosunkowo dość częste zmiany kosztów 
utrzymania infrastruktury, zazwyczaj są to zmiany w górę. I przekazanie tych 
kompetencji będzie pozwalało na szybsze reagowanie w trybie zarządzenia 
Prezydenta np. zmieniać stawki, bez angażowania Wysokiej Rady.  
 
WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Wszystko Dla Gdańska 
Powiedział, że jego te argumenty bardzo przekonują, bo decyzje potrzebują często 
szybkiej zmiany, szybkiej decyzji. I jeżeli chcemy efektywnych zmian, jeżeli chcemy 
działać skutecznie, to nie możemy za każdym razem z jakimiś drobiazgami 
przychodzić do Rady Miasta, zawsze te kompetencje mogą być cofnięte. 
 
KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Powiedział, że pani radna Strzelczyk zadała już to pytanie i radny starał się już na to 
pytanie odpowiedzieć na Komisji, ale chyba pani radna nie zrozumiała. Tak jak 
powiedział pan radny czy dyrektor i to są nasze uprawnienia czy przekazujemy 
kompetencje czy też nie. W każdej chwili można takie kompetencje pani Prezydent 
odebrać. Dodał, że pani radna ma również ma mandat, który uprania ją do 
przeprowadzania kontroli. I to nie jest tajne jakie te stawki będą, te stawki będą podane 
do publicznej wiadomości. W każdym momencie będzie dostęp do pełnej informacji 
jak te stawki się kształtują.  
 
KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że słowem wyjaśnienia. To, że się zadaje pytania nie niczym 
nadzwyczajnym i pan dyrektor sobie poradzi i nie musi się cały klub Platformy 
Obywatelskiej stawać w obronie. Pytanie było zasadne; jaki jest główny powód 
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dlaczego mamy się tych kompetencji wyzbywać i to, że można się tych kompetencji 
wyzbyć to my wiemy  ale co jest takim powodem konkretnym, sensownym, co 
spowodowało, że pani Prezydent zwraca się z taką prośbą do Rady Miasta. Dodał, że 
nie wie jak prościej zadać pytanie żeby radni Platformy Obywatelskiej się nie oburzali- 
taka prosta wypowiedź, tutaj nie ma żadnej zaczepki. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Powiedziała, że z Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej był to jeden głos w tym 
punkcie jak dotychczas i był to radny Krystian Kłos, który zgłasza się ad vocem. 
 
 
KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Powiedział, że docenia pana radnego za to, że chce tak podpompować jego ego ale 
nie jest tutaj całym klubem Platformy Obywatelskiej a dokładniej Koalicji Obywatelskiej 
i nie występuje w kilku osobach.  
 
WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Wszystko Dla Gdańska 
Powiedział, że jego skromna osoba jest z klubu Wszystko dla Gdańska- to w woli 
przypomnienia aby radny Rabenda pamiętał co się dzieje w mieście Gdańsk.  
 
PIOTR DZIK – Radny Wszystko Dla Gdańska 
Radny powiedział, że wytłumaczy panu radnemu Karolowi Rabendzie. Uważa,              
że decyzyjność i szybsze podejmowanie pewnych decyzji i my mamy na to wgląd             
i pewne rzeczy po prostu nie będą czekały miesiącami.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poprosiła, aby wrócić do meritum, czyli do projektu uchwały druk nr 1292. 

 
KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Ad vocem. Powiedział, że chce sprostować i przeprosić, że nie docenia tego, że Platforma 
obywatelska jest teraz Koalicją Obywatelską, że jesteście tutaj Wszystko Dla Gdańska 
ale nie zmienia to faktu, że nie pozwalacie odpowiedzieć panu dyrektorowi. To często 
mamy na Komisjach, że jakby Radni wchodzą w role urzędników – tak jak wspomniał to 
jest pytanie zaczepne, czy trudne i pan dyrektor sobie poradzi, a jak nie to jest pewnie 
jeszcze ktoś kto został z Prezydentów.   Tylko o to chodzi, wiem, że macie potrzebę 
dyskutowania ale tez jako radni mamy funkcję kontrolną wiec dobrze by było żebyście 
zadawali swoje pytania a nie odpowiadali na nasze.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Powiedziała, że ta dyskusja czy głosy wynikają z tego, że te same pytania padają na 
Komisjach w których wszyscy bierzemy udział. I pewnie stąd taka dyskusja.  
 
 
KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział: pani Przewodnicząca ale to jest sesja Rady Miasta i to, że padają pytania na 
Komisjach nie wyklucza tego, że te pytania mogą padać tutaj. 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Odpowiedziała, że oczywiście, że tak, tylko mamy takie poczucie, że cały czas są 
udzielane odpowiedzi na dokładnie te same pytania zadawane na Komisjach.  
 
KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział: nie pani Przewodnicząca, bo nie odpowiada osoba, której to pytanie się 
zadało czyli pan urzędnik czy pan Prezydent tylko odpowiadają radni Koalicji 
Obywatelskiej.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Pan dyrektor odpowiedział na pytanie pani radnej; dokładnie to samo pytanie zostało 
zadane na Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej w której też jestem i tą odpowiedź już 
raz słyszałam ale rozumiem, że może państwo chcą żeby szersze forum taką odpowiedź 
usłyszało.  
Jeszcze raz poprosiła, żeby wrócić do meritum, czyli do samej uchwały. 
 
KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Powiedział, że krótko chce powiedzieć i wybacza panu radnemu i ma nadzieję, że tych 
błędów popełniać nie będzie.  
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Powiedział, że mamy tutaj dyskusję a nie serie odpowiedzi co do formuły, że radni, którzy 
chcą zagłosować za uchwałą, chcą wyjaśnić też mieszkańcom, dlaczego głosujemy za 
daną uchwalą. Dodał, że odpowiedź na to pytanie jest w druku w uzasadnieniu. I zadał 
pytanie panu dyrektorowi; jakie zmiany przewidują państwo, jak często mogą one się 
zachodzić, jak one wyglądały do tej pory, jakie są palny co do treści zarządzenia 
Prezydenta? I jeżeli radni Miasta Gdańska, jeżeli bylibyśmy w jakiś sposób niezadowoleni 
w przyszłości z wykonywania tego upoważnienia do kształtowania opłat przez panią 
Prezydent, to można w każdej chwili można podjąć uchwałę, w której zostaną te 
uprawnienia cofnięte dla pani Prezydent. Państwo Radni z PIS- u próbują zrobić z tego 
jakąś kontrowersje.  
 
 
MICHAŁ SZYMAŃSKI – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
Powiedział, że jeszcze 2-3 lata temu powiedziałbym, że prawdopodobnie raz w roku bo 
raczej nie częściej odbywają się przetargi w których mamy nowe stawki na utrzymanie 
infrastruktury lub też indeksację w istniejących umowach w oparciu o wskaźniki inflacyjne 
lub tez przez inne współczynniki kostnotwórcze. W obecnym stanie  po pandemii                    
i w obecnej sytuacji wojny na Ukrainie ale tez szalejącej niezależnie od tego w naszym 
kraju inflacji czy też wzrostu cen paliwa. W oparciu o istniejące umowy nasi wykonawcy 
mogą także w określonych sytuacjach rościć sobie prawo do zwiększenia wynagrodzenia 
z uwagi na wzrost czynników kosztotwórczych. Dlatego trudno w obecnej niestabilnej 
sytuacji gospodarczej, ekonomicznej związanej przede wszystkim ze zmianami cen 
określić jak często będą się te zmiany odbywały. Na pewno nie będzie to częściej niż raz 
w miesiącu. Pewnie nie częściej niż raz na pół roku ale to są tylko i wyłącznie nasze 
szacunki. Mamy nadzieje, że jak najrzadziej.  
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KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że chce podziękować panu dyrektorowi i przeprosić w imieniu wszystkich 
radnych z rani Platformy Obywatelskiej, koalicji obywatelskiej, Wszystko dla Gdańska          
i Nowoczesnej tak mu przeszkadzali.  
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedziała, że chce wszystkim radnym podziękować za to, że stają też w mojej obronie 
prosząc o tłumaczenie tego, czego mogłam nie zrozumieć na Komisjach. Natomiast 
rozumiem co zostało powiedziane na Komisjach i chodzi tylko o to żeby mieszkańcy 
usłyszeli dlaczego pozbywamy się uprawnienia i obowiązku, które posiadamy jako Rada 
Miasta Gdańska. Tłumaczenie, że oczywiście jest inflacja, plus mamy za sobą pandemię, 
stan wojny , co może skutkować potrzeba częstszych zmian to nie jest dobre 
wytłumaczenie do tego żeby oddawać takie uprawnienie. Dlatego, że zbieramy się jako 
Rada Miasta średnio raz w miesiącu i nie wydaje mi się żeby była potrzeba częstszej  
zmiany tych stawek. W związku z tym na moje pytanie chyba jednak nie została udzielona 
odpowiedź w związku z tym poproszę pana dyrektora jednak o udzielenie odpowiedzi na 
moje pytanie.  
 
MICHAŁ SZYMAŃSKI – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
Powiedział, że więcej argumentów nie ma oprócz tego, że w związku z sytuacją rynkową, 
ceny, koszty mogą ulegać częstym zmianom- przekazać właśnie prezydentowi, żeby 
mógł reagować szybciej i bardziej elastycznie na zmiany. Na tym moja odpowiedź się 
wyczerpuje.   
 
 
WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Wszystko Dla Gdańska 
Zwrócił się do radnej Strzelczyk, która słusznie zauważyła, że mamy różne kompetencje  
i jako Rada mamy kompetencje takie żeby pewne decyzje przekazać Prezydentowi               
i wydaje mi się, że właśnie z tych kompetencji powinniśmy skorzystać.  
 
 
PIOTR DZIK – Radny Wszystko dla Gdańska 
Powiedział, że chciałby na koniec żeby uspokoić wszystkich radnych, że nic złego się nie 
dzieje, po prostu w tym druku poprosimy panią Prezydent, ze wszelkie zmiany pewnych 
opłat będą na bieżąco monitorowane i informowana będzie Rada. I nie ma w tym nic 
złego, bo będzie szybsze i sprawniejsze działanie.  
 
 
Głosowanie  (druk 1292) 

Za                      21 
Przeciw             10 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 
 



30 
 

 
UCHWAŁĘ Nr L/1262/22 

 
   Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Gdańska 
uprawnień w zakresie ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne 

o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych obiektów i 
urządzeń użyteczności publicznej 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu 

14)  w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
 zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą     
Towarzystwo Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 1285); 

 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
   K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 
IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Zapytał te 18 mieszkań to mniej więcej jaka to będzie wielkość i jaki jest koszt 1 metra 
budowy. 
 
IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Powiedziała, ze jeżeli chodzi o powierzchnię mieszkań to 730 metrów kwadratowych. 
Mieszkania są różne 2-3 pokojowe i ich powierzchnia będzie rożna.  
 
 
Głosowanie  (druk 1285) 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 



31 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1263/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokołu 

 

15) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
z siedzibą w Gdańsku (druk 1278); 

 
 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
   K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
  K. Sportu i Turystyki – pozytywna 

 
 
IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
 

Głosowanie  (druk 1278) 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr L/1264/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku 
 

z dnia 26 maja 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokołu 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad zbywania pomieszczeń mieszkalnych 
niespełniających wymogów samodzielnych lokali oraz udziałów Gminy Miasta 
Gdańska w niewyodrębnionej części nieruchomości budynkowej (druk 1273); 

 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
 
ROLAND DUDZIUK – Kierownik Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Przytoczył wątek małżeństwa XY z określonego terenu- to zmiana przepisów pomoże 
takim ludziom?  
 
ROLAND DUDZIUK – Kierownik Wydziału Skarbu  
Powiedział, że nie, bo tutaj był problem, że ten lokal był położony na dwóch odrębnych 
nieruchomościach. A tutaj tak czy tak warunek musi być zachowany,                                       
że te pomieszczenia samodzielne są być w ramach jednej nieruchomości, czyli np. na 
jednym Placu Wybickiego.  
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że rozumie iż generalnie ta uchwała ma ułatwiać takie sytuacje z punktu 
widzenia normalnego obrotu.  
 
Głosowanie  (druk 1273) 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr L/1265/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie zasad zbywania pomieszczeń mieszkalnych 
niespełniających wymogów samodzielnych lokali oraz udziałów Gminy Miasta 

Gdańska w niewyodrębnionej części nieruchomości budynkowej 
 

z dnia 26 maja 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokołu 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Powiedziała, ze przechodzimy teraz do omawiania pakietu zwrotu bonifikaty. Proponuje 
żeby pan Kierownik omówił je łącznie, pamiętając, że obowiązuje nas ochrona danych 
osobowych i później przy każdej uchwale, jeżeli państwo Radni będą mieli pytania to 
będzie taka możliwość. Wszystkie te uchwały były omówione na Komisji Polityki 
Gospodarczej  Morskiej.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji do druków uchwał 1268 -1272. 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
 
 
 
ROLAND DUDZIUK – Kierownik Wydziału Skarbu  
Zreferował projekty uchwał zgodnie z uzasadnieniem. Druki 1268 – 1272 omówione 
łącznie.  
 
 

17)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty  
udzielonej przy sprzedaży nieruchomości (druk 1267); 
 

KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Powiedział, że ogólnie chce o wszystkich drukach powiedzieć, bo one raz w roku 
wpływają na sesję. Zawsze szczegółowo sa analizowane. Dodał, że chce podziękować, 
że takie druki się pojawiają, że jesteśmy społecznie odpowiedzialni za te osoby, które 
często się znalazły w ciężkich warunkach i w sytuacjach niezależnych od nich samych.  
 
KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Zadał pytanie: jako miasto jakie podejmujemy kroki informacyjne, czy to przy samym 
wykupie, może trzeba by to trochę uprościć przy samym wykazie; czy jest jakiś pomysł 
by tym ludziom tłumaczyć to prościej, by mieli później większość sprawność do tego 
pojmowania.  
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ROLAND DUDZIUK – Kierownik Wydziału Skarbu  
Powiedział, że tak najbardziej pracownicy wydziału są  bardzo wyczulenie na temat 
zwrotu bonifikat i rzeczywiście na początku było bardzo dużo sprzedaży mieszkań              
i wtedy nie było takiej świadomości społecznej, że jest to istotna rzecz. Coraz mniej jest 
tych potencjalnych zwrotów. Tych spraw jest coraz mniej. Nabywcy raczej się pilnują.  
 
Głosowanie  (druk 1267) 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1266/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej 
przy sprzedaży nieruchomości 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 20  do niniejszego protokołu 

18)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty  
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 1268); 

 
 
 

Głosowanie  (druk 1268) 

Za                      31 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
 



35 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1267/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej 
przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokołu 

19) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 1269); 

 
 
Głosowanie  (druk 1269) 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1268/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej 
przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 22  do niniejszego protokołu 

 

20) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy  sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 1270); 
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Głosowanie  (druk 1270) 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1269/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej 
przy  sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 23  do niniejszego protokołu 

21) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy  sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 1271); 

 
 
Głosowanie  (druk 1271) 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1270/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej 
przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 24  do niniejszego protokołu 

22) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 1272); 

 
 
Głosowanie  (druk 1272) 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1271/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej 
przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 25  do niniejszego protokołu 

23) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości  
(druk 1279); 
 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
  K. Kultury i Promocji – pozytywna 

 
 
ROLAND DUDZIUK – Kierownik Wydziału Skarbu  
Zreferował projekty uchwał zgodnie z uzasadnieniem. 
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Głosowanie  (druk 1279) 

Za                      31 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 

UCHWAŁĘ Nr L/1272/22 
 

   Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

 
z dnia 26 maja 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 26  do niniejszego protokołu 

 

PUNKT 5 

 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 
PIOTR DZIK – Radny Wszystko Dla Gdańska 

Podziękował, że tak sprawnie wszystko poszło. Złożył życzenia wszystkim mamom       
z okazji ich święta. Powiedział, że chciałby wrócić odnośnie Grunwaldzkiej                          
i na następnej sesji zda sprawozdanie.  

 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Powiedział, że dzisiaj pani Prezydent wywoływała go odnośnie biblioteki na Przeróbce. 
Dodał, że tak jak łatwo przyszło jej odwołanie słów dyrektora  Zalesińskiego o tym,       
że biblioteka ma zostać przeniesiona  na Stogi, tak uda się też lekko przeprowadzić 
mieszkańców Przeróbki przez ten czas remontu, który jest potrzebny. I ma nadzieje, 
że w innej ważnej sprawie jaką jest dziura wstydu w Brzeźnie i teren, który miał być 
przeznaczony na halę plażową a obecnie jest tam namiot i rzeczy, które nie maja nic 
związanego z otoczeniem.  
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ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Powiedział, że skorzysta, że prezydent Grzelak jest na sali, bo sprawa dotyczy 
podległych mu wątków i dodał, że 4 maja drogą elektroniczną skierował na adres 
Wydziału Gospodarki Komunalnej oraz Gdańskich Nieruchomości zapytanie odnośnie 
dość ważnej sprawy dla jednej rodziny XY z ulicy Skarpowej i do dziś nie uzyskał 
odpowiedzi, a już 14 dni minęło. A mieszkańcy byli już trzeci raz w ramach interwencji. 
Poprosił aby sprawdzić czy mail nie wpadł do spamu. I druga sprawa to 18 maja 
poprosił o spotkanie jednego z kierowników obszarów administracyjnych konkretnie 
przy ulicy Gościnnej i ani widu ani słychu.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Zapytała czy ktoś ma jakieś wnioski. Nie było zgłoszeń.  

 

PUNKT 6 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Podziękowała za udział i sprawne przeprowadzenie sesji. Zamknęła obrady sesji. 

 

Obrady zakończono o godzinie 12.19 

    

Przewodnicząca 

Rady Miasta Gdańska 

 

Agnieszka Owczarczak 

Protokół sporządziła 

na podstawie zapisu w formie cyfrowej 

 

Inspektor BRMG 

Anna Staniszewska  


